
Chciałbyś zgłosić jakiś problem, 
interwencję, a może pochwałę? 
Czekamy na Twój telefon pod 
numerem 32 230-84-51

Telefoniczny Dyżur 
Redakcyjny
czwartek 11.30 - 13.30

Telefoniczne porady z każdej 
dziedziny prawa.

Dyżur prawnika

Na Państwa pytania odpowiadać będzie 
adwokat Łukasz Frączek. 

W czwartek, od 15.00 do 16.00 
pod nr telefonu 32 230-84-51 ..
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Zorganizowana przez gliwicki samorząd skromna zaba-
wa sylwestrowa na Rynku trwała około dwie godziny. 
Podobnie jak rok wcześniej, licznie zgromadzeni miesz-
kańcy mogli oglądać pokaz tzw. video-mappingu. Tym 
razem tłem wyświetlanych animacji nie był gliwicki 
ratusz, tylko jedna z kamienic.

Tak witaliśmy Nowy Rok
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Początek roku za udany na 
pewno mogą uznać gliwiccy 
policjanci. - Było spokojnie i 
bez poważnych incydentów 
- tak podsumowują noc za-
baw sylwestrowych.

W podobnym tonie wypowia-
dają się strażacy. - Przeważ-

nie reagowaliśmy na drobne 
incydenty, np. palący się 
kontener. Z większych akcji 
była tylko jedna, na którą 
wyruszyły trzy zastępy straży 
pożarnej. 
Na ul. Chopina od rzuconej 
na balkon petardy zapalił się 
drewniany fotel. W mieszka-

niu nikogo nie było, ogień 
udało się ugasić jednemu 
z sąsiadów, który dotarł na 
balkon, przechodząc z in-
nego mieszkania. Strażacy 
pomogli mężczyźnie zejść z 
balkonu - informuje rzecznik 
prasowy Straży Pożarnej, 
Dariusz Mrówka.

Strona 5

Prezydent i prze-
wodniczący Rady 
Miejskiej o najwięk-
szych sukcesach i 
porażkach w 2011 
roku w Gliwicach



266 milionów złotych 
na inwestycje!

GAZETA MIEJSKA Gliwice Zabrzewww.gazeta-miejska.pl03.01.2012 (nr 551)

nakład: 16.000 egz.

3 stycznia 2012  Nr 551

Ponad ćwierć miliarda złotych wyda w tym roku zabrzański samorząd na 
inwestycje! Pieniądze zostaną przeznaczone przede wszystkim na dalszą 
modernizację miejskiej sieci wodno-kanalizacyjnej, rozwój turystyki prze-
mysłowej i kontynuację budowy Drogowej Trasy Średnicowej.

Takiej zgodności podczas głoso-
wania nad budżetem miasta nie 
było w Zabrzu od dawna. Podczas 
ostatniej w starym roku sesji 
zaproponowany przez prezydent 
Małgorzatę Mańkę-Szulik plan 
wydatków na 2012 rok poparli 
jednogłośnie wszyscy radni.
– Bardzo mnie cieszy taka zgod-
ność, ponieważ kolejny raz przy-
gotowaliśmy budżet rozwoju. 
Dziękuję za jednomyślne głoso-
wanie – podkreśla prezydent Za-
brza Małgorzata Mańka-Szulik.
W tegorocznym budżecie na in-
westycje przeznaczono aż 266 
mln zł. To o 124 mln zł więcej 
niż przed rokiem, kiedy to nakła-

dy na ten cel określono na po-
ziomie 142 mln zł. Na znacznie 
wyższym poziomie niż rok temu 
zaplanowano również inne ka-
tegorie budżetowe. O prawie 30 
procent wyższy jest prognozowa-
ny poziom dochodów miasta. To 
efekt dotacji na inwestycje z Unii 
Europejskiej oraz wzrostu docho-
dów ze sprzedaży nieruchomości. 

Wzrosły również wydatki bieżące. 
Wynika to m.in. z konieczności 
zapewnienia środków na 
oświatę i pomoc społecz-
ną. – Przy konstruowaniu 
budżetu na każdym kroku 
pamiętano o sytuacji go-
spodarczej w kraju oraz 
negatywnych sygnałach 
z rynków międzynaro-
dowych, jak również o 
konieczności sprosta-
nia normom wyznaczonym 
przez Ministerstwo Finansów 
oraz konieczności zapewnienia 
środków na założone działania 
inwestycyjne – zastrzega Piotr 
Barczyk, skarbnik miasta. (hm)

Budżet rozwoju
miasta
Małgorzata Mańka-Szulik, 
prezydent Zabrza
Budżet Zabrza na 2012 rok 
został opracowany w oparciu  
o analizę aktualnej sytuacji fi-
nansowej miasta. Ukierunkowa-
ny jest na rozwój i inwestycje. 
Warto zwrócić uwagę, że po raz 
pierwszy od niepamiętnych cza-
sów budżet nie przewiduje defi-
cytu lecz 2-milionową nadwyżkę. 

W budżecie Zabrza na 2012 rok zamiast deficytu jest nadwyżka

Budżet 2012 w liczbach:

843,2 mln zł – dochody
841,2 mln zł – wydatki
266,4 mln zł – wyd. majątkowe
574,8 mln zł – wydatki bieżące
2 mln zł – nadwyżka budżetowa

Drugi etap poprawy gospodarki 
wodno-ściekowej95 

mln zł

Budowa Europejskiego Ośrodka Kul-
tury Technicznej i Turystyki Przemy-
słowej oraz rewitalizacja i adaptacja 
obiektów poprzemysłowych

57 
mln zł

Kontynuacja budowy 
Drogowej Trasy Średnicowej27 

mln zł

DaniEl 
DrOżyńSKi,

Dookoła ciągle się 
tylko słyszy o kryzy-
sie i trudnej sytuacji 
gospodarczej. Super, 
że Zabrze nie podda-
je się takim nastro-

jom, tylko dynamicz-
nie idzie do przodu. 

Tak trzymać!



O G Ł O S Z E N I E . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .R E K L A M A . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Na zorganizowanym w grudniu 
zabrzańskim precastingu do 
popularnego show telewizji TVN 
pojawiły się tysiące wokalistów. 
Najlepszych z nich usłyszymy po-
nownie już niebawem. Castingi 
w Domu Muzyki i Tańca zaplano-
wano na 10, 11 i 12 oraz  25, 
26 i 27 stycznia. Przesłuchania 
rozpoczną się o godzinie 12.30.
Podczas castingów wokalistów 
oceniać już będzie jury. Kto za-

siądzie w nim tym razem? Ten 
temat od kilku tygodni wzbudza 
wiele emocji. Na początku grud-
nia okazało się, że obok Kuby 
Wojewódzkiego i Czesława 
Mozila nie zasiądzie ponownie 
Maja Sablewska. Kto ją zastą-
pi?
– Na pewno będzie to kobieta. 
Tyle mogę zdradzić – mówiła je-
dynie w Zabrzu Katarzyna Sza-
łańska, producent „X Factor”.

Wokół składu jury natychmiast 
rozgorzała dyskusja. Na gieł-
dzie nazwisk pojawiały się Ma-
ria Peszek i Basia Trzetrzelew-
ska. Później wydawało się już 
przesądzone, że do dwójki juro-
rów dołączy Małgorzata Kożu-
chowska. Tuż przed świętami 
negocjacje z aktorką zakończyły 
się jednak fiaskiem. Kożuchow-
ska nie była bowiem w stanie 
pogodzić sędziowania w progra-

mie z pracą w teatrze. Pełen 
skład jury powinniśmy poznać 
lada dzień.
„X Factor” to muzyczne show, 
które po raz pierwszy telewidzo-
wie zobaczyli w Anglii w 2004 
r. Od tamtej pory to najpopu-
larniejszy program rozrywkowy  
w Wielkiej Brytanii. Tak wielki 
sukces sprawił, że program za-
witał do wielu innych krajów. 
Wśród jego laureatów znalazły 

się takie gwiazdy, jak Leona Le-
wis czy Alexandra Burke.
Pierwszą polską edycję „X Fac-
tor” mogliśmy zobaczyć w ubie-
głym roku. Jej zwycięzcą został 
Gienek Loska. Nad swoimi 
debiutanckimi albumami pracu-
ją też inni finaliści: Ada Szulc  
i Michał Szpak. Kto sięgnie po 
najwyższe laury w drugiej edycji? 
Przekonamy się już za kilka mie-
sięcy. (hm)
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Już zA KiLKA dni W doMu MuzyKi i TAńCA ruSzAJą CASTinGi do druGieJ edyCJi 
ProGrAMu „X FACTor”

Jesteś ciekaw czy w drugiej edycji programu „X Factor” pojawią się indywidualności na miarę Gienka 
Loski czy Michała Szpaka? Już wkrótce na własne oczy i uszy możesz się przekonać, kto tym razem 
ustawi się w kolejce do sławy. W domu Muzyki i Tańca dostępne są bezpłatne wejściówki na castingi, 
które ruszają już 10 stycznia.

Pojedynek 
na torty

SuKCeS uCzenniCy zeSPołu SzKół SPożyWCzyCh W zABrzu

GórniK zABrze PodSuMoWAł 2011 roK

Co sześć dni na boisku
65 meczów rozegrali  
w 2011 roku piłkarze 
Górnika zabrze. To ozna-
cza, że zawodnicy wybie-
gali na boisko średnio co 
sześć dni.

Piłkarze Górnika Zabrze rozpoczę-
li rok 2011 wygranym meczem 

sparingowym z Miedzią Legnica 

(3:0), a zakończyli przegranym 

spotkaniem o ligowe punkty z Wi-

dzewem (0:2). W sumie piłkarze  

z Roosevelta zwyciężali w ubie-

głym roku 28 razy, 22 razy musie-

li uznać wyższość przeciwników,  

a 15 spotkań zremisowali. Gór-

nicy strzelili łącznie 99 bramek, 

sami piłkę z siatki wyciągali 72 

razy. Spośród wszystkich ubiegło-

rocznych spotkań 31 stanowiły 

mecze sparingowe, 32 – ligowe, 

a 2 zostały rozegrane w Pucharze 

Polski.

W 2010 r. piłkarze Górnika Za-

brze rozegrali 75 meczów, z któ-

rych wygrali 40. Rok wcześniej 

zwycięstwem zakończyło się 27 

spośród 60 spotkań.  (hm)

odBierz 
WeJŚCióWKĘ!

Castingi do programu 
„X Factor” odbywają 
się z udziałem publicz-
ności. Bezpłatne wej-
ściówki na widownię 
można odbierać w kasie 
domu Muzyki i Tańca. 
Kasa czynna jest od  
poniedziałku do piątku  
w godzinach od 8  
do 18 oraz w sobotę  
od 10 do 14.

nie wiadomo jeszcze, kto zasiądzie w jury obok Czesława Mozila  
i Kuby Wojewódzkiego

Tort o tematyce świąt 
Bożego narodzenia lub 
karnawału musieli wyko-
nać uczestnicy konkursu 
cukierniczego zorganizo-
wanego w rybniku. na 
najwyższym stopniu po-
dium stanęła Agnieszka 
Widera z zespołu Szkół 
Spożywczych w zabrzu.

Międzyszkolny Konkurs Cukier-
niczy o Puchar Małej Akademii 
Mistrzostwa Zawodowego w Ryb-
niku odbył się już po raz jedena-
sty. Zespół Szkół Spożywczych  
w Zabrzu reprezentowały w zawo-
dach dwie uczennice: Agnieszka 
Widera i Angelika Gamon. Poza 

zadaniem praktycznym, którym 
było wykonanie tortu, młodzi cu-
kiernicy musieli wykazać się rów-
nież wiedzą dotyczącą tajników 
zawodu. 
W wyniku dwudniowych zmagań 
Agnieszka Widera, reprezentują-
ca Cukiernię „Roker” Czesława 
Kierata z Zabrza, uzyskała naj-
więcej punktów i zajęła najwyższe 
miejsce na podium. Słodki tort  
w tonacji śniegu z elementami de-
koracyjnymi w postaci prezentów 
gwiazdkowych i parą zakocha-
nych bałwanków przykuwał uwa-
gę nie tylko jury. Angelika Gamon, 
reprezentująca cukiernię Adama 
Budnego z Rudy Śląskiej, uzyska-
ła najwyższą punktację w części 
praktycznej. Jej tort zachwycał 
finezją i zastosowanymi technika-
mi dekoracyjnymi.  (hm)

Wokalne talenty 
ruszają po sławę

Agnieszka Widera  
z konkursowym tortem 
swojego autorstwa

?

W samo 
południe

heJnALiŚCi PoWiTALi noWy roK

W cztery strony świata popłynę-
ły dźwięki hejnału Zabrza, który  
w Nowy Rok odegrany został z wie-
ży ratusza. Zgodnie z tradycją, mu-
zyka zabrzmiała 1 stycznia w samo 
południe. W tym roku hejnalistami 
byli Rafał Dudek, Bartłomiej Marek 
i Marcin Fifielski z orkiestry dętej 
kopalni „Makoszowy”. (hm)

Już za kilka dni w Domu Muzyki i Tańca w Zabrzu 
ruszają castingi do drugiej edycji programu „X Factor”



– Cieszę się, że nasze diecezje 
należą do jednej metropolii ka-
towickiej. Płaszczyzn współpracy 
będzie bardzo dużo – mówił po 
ogłoszeniu decyzji Ojca Świętego 
biskup Jan Kopiec. 

Nowy ordynariusz gliwicki urodził 
się w Zabrzu 18 grudnia 1947 r. 
Po maturze wstąpił do Wyższego 
Seminarium Duchownego Śląska 
Opolskiego w Nysie. Po otrzyma-
niu święceń kapłańskich w kwiet-
niu 1972 r. został wikariuszem 
w zabrzańskiej parafii św. Fran-
ciszka. Pełnił tam posługę przez 
dwa lata. Przez cztery kolejne był 
wikarym w parafii Najświętszego 
Serca Pana Jezusa w Rokitnicy.
– Wybór nowego ordynariusza 
jest ważnym wydarzeniem dla 
diecezji gliwickiej i naszego re-

gionu. Kościół pełni przecież 
nie tylko funkcje religijne, ale 
też współuczestniczy w życiu 
społecznym, wspólnie z samo-
rządem, instytucjami i organi-
zacjami społecznymi. Składam 
księdzu biskupowi gratulacje 
oraz życzenia zdrowia i wielu sił  
w pełnieniu odpowiedzialnej 
misji duszpasterskiej – mówi 
Małgorzata Mańka-Szulik, pre-
zydent Zabrza.
Biskup Jan Kopiec, oprócz po-
sługi duszpasterskiej, oddaje się 
również działalności naukowej.

W Instytucie Historii Kościoła 
Katolickiego Uniwersytetu Lubel-
skiego uzyskał na początku lat 
80. stopień doktora. W 1998 r. 
ukończył przewód habilitacyjny,  
a od 2003 r. jest profesorem 
nauk teologicznych. Na swoim 
koncie ma m.in. kilkaset artyku-
łów naukowych.
Nowy ordynariusz gliwicki świę-
cenia biskupie otrzymał w stycz-
niu 1993 r. Od tego czasu był 
biskupem pomocniczym diecezji 
opolskiej. Bp Jan Kopiec zasia-
da m.in. w Radzie Naukowej 

oraz Radzie ds. Kultury i Ochro-
ny Dziedzictwa Kulturowego 
Konferencji Episkopatu Polski. 
Jest delegatem KEP ds. Stowa-
rzyszenia Archiwistów Kościel-
nych. 
Uroczysty ingres nowego bisku-
pa do gliwickiej katedry św. Apo-
stołów Piotra i Pawła planowany 
jest na 28 stycznia. Wcześniej,  
w przypadającą 6 stycznia 19. 
rocznicę święceń biskupich, 
msza dziękczynna zostanie od-
prawiona o godz. 10.30 w opol-
skiej katedrze. (hm)
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BiSkup Jan kopiec z zaBrza nowyM 
ordynariuSzeM diecezJi gliwickieJ

do tej pory był biskupem pomocniczym diecezji opolskiej, teraz zastąpi 
odchodzącego na emeryturę biskupa Jana wieczorka. pochodzący 
z zabrza biskup Jan kopiec został nowym ordynariuszem diecezji 
gliwickiej. o nominacji zdecydował 29 grudnia papież Benedykt XVi. 

Nowy oręż w walce 
z pijanym kierowcami

zaBrzańScy policJanci wzBogacili Się 
o koleJne nowoczeSne alkoMaty

prograM „rodzina na 5+” rozpoczęty

Złóż wNiosek 
o kartę!

wielodzietne rodziny  
z zabrza mogą już korzy-
stać ze zniżek w ramach 
programu „rodzina na 
5+”. Formularze wnio-
sków o wydanie specjal-
nych kart dostępne są 
na stronie internetowej 
urzędu Miejskiego.

Program „Rodzina na 5+” wszedł 
w życie z początkiem stycznia. 
Przypomnijmy, że jest on skie-
rowany do mieszkańców Zabrza 
wychowujących troje lub więcej 
dzieci w wieku do 18 lat lub 24 lat  
w przypadku, gdy dziecko się 
uczy. Z oferty mogą korzystać rów-
nież zabrzańskie rodziny zastęp-
cze oraz podopieczni działających  
w mieście całodobowych placó-
wek opiekuńczo-wychowaczych.
Na 50-procentowy rabat przy 
zakupie biletu można liczyć  
w Miejskim Zakładzie Kąpielo-
wym, Miejskim Ogrodzie Bota-
nicznym oraz Miejskim Ośrodku 
Sportu i Rekreacji. Upust w tej 
samej wysokości na wstęp na 
własne imprezy oferują również 
Muzeum Miejskie, Dom Muzy-
ki i Tańca, Teatr Nowy, Miejski 

Ośrodek Kultury oraz Filharmo-
nia Zabrzańska.
– Na razie ze zniżek można ko-
rzystać w jednostkach miejskich, 
ale mamy nadzieję, że program 
będzie się rozrastać – mówi cze-
sława winecka, naczelnik Wy-
działu Ochrony Zdrowia i Pomocy 
Społecznej Urzędu Miejskiego  
w Zabrzu.

Do korzystania ze zniżek upraw-
nia specjalna karta. Z wnioskiem 
o jej wydanie należy się zwrócić 
do Wydziału Ochrony Zdrowia  
i Pomocy Społecznej. Odpowiedni 
formularz można otrzymać w urzę-
dzie lub znaleźć na stronie inter-
netowej www.um.zabrze.pl. Karta 
będzie imienna i ważna wyłącznie 
z dokumentem tożsamości.  (hm)

Zabrzanin 
na czele 
diecezji

Biskup Jan wieczorek 
był pierwszym ordynariu-
szem utworzonej  
w marcu 1992 r.  
diecezji gliwickiej

Biskup Jan kopiec podczas uroczysto-
ści dożynkowych na opolszczyźnie

Mają podwójną funkcję  
i będą kolejnym skutecz-
nym narzędziem elimi-
nującym z naszych dróg 
pijanych kierowców. za-
brzański samorząd prze-
kazał policjantom siedem 
nowoczesnych alkoma-
tów.

Nowe urządzenia w przed-
dzień Sylwestra wręczyli 
szefowi zabrzańskiej 
policji wiceprezydent 
miasta krzysztof 
lewandowski oraz 
pełnomocnik prezy-
denta ds. rozwiązy-
wania problemów al-
koholowych Jan Szulik.
– Nietrzeźwy kierowca na 
drodze to potencjalny zabój-
ca, który jest nieprzewidywalny 
w swoich działaniach. Wypadki 
powodowane przez pijanych kie-
rowców bardzo często kończą 
się tragicznie. Te urządzenia 
będą służyć do eliminowania nie-
trzeźwych z ruchu, zanim dojdzie 
do tragedii – mówi podinspektor 
roman rabsztyn, komendant 
miejski policji w Zabrzu. Siedem 
alkomatów kosztowało 13 tys. zł. 

Urząd Miejski kupił je w efekcie 
porozumienia z komendantem 
wojewódzkim policji. Urządzenia 
znalazły się już na wyposażeniu 
radiowozów drogówki.
– Są bardzo uniwersalne – pod-
kreśla nadkomisarz Marek to-
masik, naczelnik Wydziału Ruchu 
Drogowego Komendy Miejskiej 
Policji w Zabrzu. – Mają dwie 
funkcje. Mogą wykonywać po-

miar pasywny i aktyw-
ny. Pierwszy z nich 

pozawala na 
stwierdzenie 
obecności 
a l k o h o l u 

w wydychanym powietrzu, drugi 
umożliwia już określenie jego po-
ziomu – tłumaczy policjant. 
To już kolejna partia alkomatów 
przekazanych zabrzańskiej policji 
przez samorząd. Dzięki poprzed-
nim ilość kontroli trzeźwości na 
miejskich drogach zwiększyła się 
trzykrotnie. Teraz będzie ich jesz-
cze więcej.
– To jeden z przykładów tego, że 
współpraca między zabrzańską 
policją a lokalnym samorządem 
może dawać bardzo konkretne  
i pozytywne efekty – podsumo-
wuje wiceprezydent krzysztof le-
wandowski. (hm)

podinspektor roman rabsztyn  
odbiera alkomaty z rąk wiceprezy-
denta krzysztofa lewandowskiego

Wioletta i Krzysztof Blacheto-
wie wychowują trójkę pociech: 
10-letnią Magdę, 8-letnią Nata-
lię i 3-letniego Łukasza. – Naj-
przyjemniej jest spędzać czas 
razem, a nie da się ukryć, że wyj-
ście w pięć osób do teatru czy 
na basen oznacza spory wydatek 

– mówią zgodnie. Już w styczniu 
to się zmieni. W Zabrzu rusza bo-
wiem program „Rodzina na 5+”. 
Wprowadza on szereg zniżek dla 
rodzin wielodzietnych. Na 50-pro-
centowy rabat przy zakupie biletu 
będzie można liczyć w Miejskim 
Zakładzie Kąpielowym, Miejskim 
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Dobre wieści dla rodziców wychowujących trójkę lub więcej dzieci. Od stycznia będą 
mogli korzystać ze zniżek przy korzystaniu z ofert miejskich instytucji kultury i obiektów 
sportowych. Programem „Rodzina na 5+” może zostać objętych nawet sześć tysięcy 
mieszkańców Zabrza.

Niech magiczna moc Wigilijnego Wieczoru
przyniesie spokój i radość,

a Nowy Rok obdaruje pomyślnością i szczęściem.
Najpiękniejszych Świąt Bożego Narodzenia 

oraz szczęśliwego 
Nowego Roku życzy

Małgorzata Mańka-Szulik
Prezydent Miasta Zabrze

Zakładzie Kąpielowym, Miejskim 

Małgorzata Mańka-Szulik

Ogrodzie Botanicznym oraz Miej-
skim Ośrodku Sportu i Rekreacji. 
Upust w tej samej wysokości na 
wstęp na własne imprezy zaofe-
rują również Muzeum Miejskie, 
Dom Muzyki i Tańca, Teatr Nowy, 
Miejski Ośrodek Kultury oraz Fil-
harmonia Zabrzańska.
– Na razie z 50-procentowych 
zniżek będzie można korzystać 
w jednostkach miejskich, ale 
mamy nadzieję, że program bę-
dzie się rozrastać. Zapraszamy 
do współpracy inne instytucje 
oraz przedsiębiorców, którzy 
mogą proponować własne ulgi 
dla rodzin – mówi Czesława 
Winecka, naczelnik Wydziału 
Ochrony Zdrowia i Pomocy Spo-
łecznej Urzędu Miejskiego w Za-
brzu.
Z udogodnień w ramach progra-
mu będą mogli korzystać tylko 
mieszkańcy Zabrza. – Szacuje-
my, że uprawnionych osób jest 
około sześciu tysięcy – mówi 
naczelnik Czesława Winecka. 

Do korzystania ze zniżek bę-
dzie uprawniać specjalna kar-
ta. Z wnioskiem o jej wydanie 
należy się zwrócić do Wydziału 
Ochrony Zdrowia i Pomocy Spo-
łecznej. Odpowiedni formularz 
można otrzymać w urzędzie lub 
znaleźć na stronie internetowej  
www.um.zabrze.pl. Karta będzie 

imienna i ważna wyłącznie z do-
kumentem tożsamości. Placów-
ki, w których można korzystać 
z rabatu, zostaną oznaczone na-
klejką umieszczoną w witrynach 
i przy kasach. 
- Super, że ktoś pomyślał o rodzi-
nach wielodzietnych. Do tej pory 
nie zawsze mogliśmy sobie po-

zwolić na wyjście gdzieś w piąt-
kę. W Zabrzu sporo się dzieje 
i teraz na pewno będziemy mogli 
częściej wybrać coś z tej ofer-
ty. Fajnie, że zniżki będą też na 
korzystanie z basenu, bo dzie-
ciaki bardzo lubią tam chodzić 
– podkreślają państwo Wioletta 
i Krzysztof Blachetowie. (hm)

Zachęcam do korzystania z programu
Małgorzata Mańka-Szulik, 
prezydent Zabrza
Jako matka czworga dzieci doskonale wiem, ile radości daje posia-
danie tak licznej rodziny i jednocześnie zdaję sobie sprawę, z iloma 
wyzwaniami przychodzi się zmierzyć w codziennym życiu. Przyjmu-
jąc program „Rodzina na 5+”, chcemy pomóc rodzicom, którzy wy-
chowują liczną gromadkę swoich pociech. Zależy nam, by wspól-
ne wyjście do teatru czy na koncert nie wiązało się ze znaczącym 
uszczerbkiem w domowym budżecie, a zabrzańskie wielodzietne 
rodziny mogły w pełni korzystać z atrakcji oferowanych w naszym 
mieście. Mam nadzieję, że do programu „Rodzina na 5+” będą 
się włączać kolejne zabrzańskie firmy i instytucje, a z oferowanych 
zniżek skorzysta jak najwięcej osób.

KTO MOŻE KORZYSTAĆ Z PROGRAMU?

•  rodziny mieszkające w Zabrzu, składające się z rodziców (rodzica) 
mających na utrzymaniu troje lub więcej dzieci w wieku do 18. 
lub 24. roku życia w przypadku, gdy dziecko uczy się lub studiuje

• rodziny zastępcze mieszkające w Zabrzu
•  podopieczni całodobowych placówek opiekuńczo-wychowa-

czych działających w Zabrzu

KTO MOŻE KORZYSTAĆ Z PROGRAMU?

Program 
na piątkę z plusem

Od stycznia zabrzańskie 
rodziny wielodzietne będą 

mogły korzystać z szeregu zniżek

Świetnie, 
że ktoś pomy-
ślał o rodzinach 
wielodzietnych 
– mówią Wio-
letta i Krzysztof 
Blachetowie, 
rodzice 10-let-
niej Magdy, 
8-letniej Natalii 
i 3-letniego 
Łukaszka

reklama

pisaliśmy o tym 20 grudnia 2011



Gdy wiadomo już, że remont 
dobiega końca i inwestor wy-
wiąże się ze swoich deklaracji 
- miasto wycofuje się ze spółki 
i odsprzedaje obiekt. 

Jedno jest pewne, jeśli rewita-
lizacją obiektu zajmie się ma-
gistrat, nie powstanie tam na 
pewno żaden pub czy restau-
racja: - To nie jest rola miasta 
- podkreśla Kamil Jany. 

Teraz miasto czeka jedynie na 
uchwałę zgromadzenia PWiK, 
która powinna zostać podjęta 
w najbliższym czasie. W za-
mian za wieżę ciśnień, PWiK 
otrzyma od miasta działkę ze 
studnią głębinową, znajdującą 
się nieopodal wieży.

(kk)
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Muzeum Piasta 
w zabytkowej 
wieży czy pub?

Magistrat przejmie obiekt od 
dotychczasowego właściciela - 
Przedsiębiorstwa Wodociągów 
i Kanalizacji. Dlaczego miasto 
postanowiło zająć się wieżą? 
Bo znajduje się w okolicy Sta-
dionu Miejskiego, a ten jest 
jedną z wizytówek miasta. 

- Okolica bardzo się ożywiła i 
mamy pomysł na ten obiekt 
- deklaruje Kamil Jany, na-
czelnik wydziału nadzoru wła-
ścicielskiego w gliwickim ma-
gistracie. 

Co to za pomysł? - W wieży 
mogłoby powstać muzeum 
sportu albo sala pamięci zwią-
zana z Piastem Gliwice. Gdyby 
klub był chętny do współpracy 
i znalazłby się sponsor, byłoby 
to naprawdę dobre rozwiąza-
nie. Może uda nam się rów-
nież uzyskać dofinansowanie 
- podkreśla Kamil Jany. Inne 
rozwiązanie to oczywiście 
sprzedaż prywatnemu właści-
cielowi, które jednak stwarza 
niebezpieczeństwo, że wieża 
skończy podobnie jak ta na 
ul. Sobieskiego. Były plany, 
projekty, huczne zapowiedzi, a 
obiekt po dziś dzień nie docze-
kał się rewitalizacji. 

- Tę wieżę będziemy chcieli w 
jakiś sposób zabezpieczyć, 
żeby nie powtórzyła się sytu-
acja z ul. Sobieskiego. Najlep-
sza byłaby współpraca miasta 
z prywatnym inwestorem na 
zasadzie partnerstwa publicz-
no-prywatnego - podkreśla 
Jany.

Czyli miasto 
daje obiekt i 
grunt, inwestor 
remontuje i za-
gospodarowuje 
obiekt. 

Jest szansa, że zabytkowa wieża ci-
śnień przy ul. Leśnej nie podzieli losu 
innych tego typu obiektów, znajdują-
cych się w mieście.

Wieża przy 
ul. Leśnej to naj-
starsza gliwicka 
wieża ciśnień. 
Pochodzi 
z 1894 roku i od 
początku związa-
na była z komu-
nalnymi wodo-
ciągami. Stylem 
wykonania
nawiązuje do go-
tyku, praktycznie 
w 90 procentach 
jest wykonana z 
czerwonej cegły, 
z przepięknym 
zwieńczeniem 
attykowym.

Aż dziewięć  
zupełnie nowych 
autobusów ni-
skopodłogowych 
marki Solaris 
trafi na gliwickie 
drogi w 2012 
roku. 

W przetargu rozpisanym 
przez Przedsiębiorstwo Ko-
munikacji Miejskiej w Gliwi-
cach oferty złożyli dwaj prze-
woźnicy - MAN Truck & Bus 
Polska S.A. oraz Solaris Bus 
& Coach S.A. Gliwicki prze-
woźnik wybrał drugą, bardziej 
korzystną ofertę. 

- Solaris zaproponował za 
dwunastometrowy autobus 
723 tysiące, a za piętnasto-
metrowy 800 tysięcy. Dla nas 
to bardzo atrakcyjna cena – 
powiedział w rozmowie z ITV 
Gliwice Henryk Szary, prezes 

PKM Gliwice.

W sumie, dziewięć nowych 
pojazdów będzie kosztować 
ponad 8,3 mln zł. Łącznie, w 
taborze PKM Gliwice znajduje 
się 188 pojazdów. 

Solidne, łatwe w obsłudze i 
stosunkowo wygodne Sola-
risy, blado wypadają jednak 
w porównaniu z ekologicz-
nym autobusem, który przez 
kilkadziesiąt godzin jeździł 
po Gliwicach. W ubiegłym ty-
godniu pasażerów po gliwic-
kich drogach woziła bowiem 
nowoczesna hybryda MAN 
Lion‘s City Hybrid. Autobus 
niemieckiego producenta 
w ramach testu przez trzy 
dni kursował na liniach A4 i 
617. Napędzana głównie na 
prąd hybryda zużywa nawet 
o 30 procent mniej paliwa, 
ograniczając przy tym emisję 
dwutlenku węgla. W ubiegłym 
roku ten model autobusu zo-
stał doceniony przez jury w 
ekologicznym konkursie Oko-

Globe 2011 w kategorii „In-
nowacyjne pojazdy dla trans-
portu publicznego”. 

Co prawda wprowadzenie 
hybryd na polskie drogi to 
marzenie ekologów, to jed-
nak trudno sobie wyobrazić, 
by w najbliższym czasie te 
ekologiczne pojazdy trafiły do 
Gliwic.

- Myślę, że w przyszłości 
może się o nie pokusimy, 
tym bardziej że Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska 
obiecuje, że jest w stanie po-
kryć różnicę między tradycyj-
nym autobusem a hybrydą. 
Dzisiaj to rząd wielkości 300-
400 tysięcy na dwunastome-
trowym autobusie – dodaje 
Henryk Szary. 

Póki co, w całej Polsce jeż-
dżą zaledwie trzy hybrydowe 
autobusy – dwa w Sosnowcu 
i jeden w Poznaniu. 

(mpp)

Solarisy 
wyjadą na ulice
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Jak pisaliśmy pod koniec 
grudnia (patrz wydanie nr 
549 „Gazety Miejskiej”), po 
przejęciu Górnośląskiego Za-
kładu Elektroenergetycznego, 
koncern TAURON umocnił się 
na pozycji krajowego lidera w 
obszarze dystrybucji energii 
elektrycznej. Obawiano się 
wówczas, że mieszkańców 
Górnego Śląska, w tym Gli-
wic, czekają podwyżki cen 
energii. Póki co, na to się nie 
zanosi. Wzrosną natomiast 
ceny za dystrybucję prądu. 

Tak czy ina-
czej, rachun-
ki za energię 
będą wyższe.
- Ceny energii elektrycznej - te 
które widzimy na fakturach - 

s k ł a d a -
ją się z 
dwóch po-
zycji - ceny 
za samą 
e n e r g i ę 
oraz ceny 
za jej do-
starczenie (dystrybucję). 
Jeśli chodzi o spółki grupy 
GZE, przejęte przez TAURON 
od Vattenfalla – to prezes 
Urzędu Regulacji Energetyki 
zatwierdził od stycznia nowe 
ceny za dystrybucję energii 
– wzrosną one miesięcznie 
o 1,6 proc. Od 1 stycznia 
nie będzie więc podwyżek za 
samą energię elektryczną dla 
klientów z Górnego Śląska, a 
jedynie za jej przesył – powie-
działa „Gazecie Miejskiej” 
Magdalena Rusinek z biura 
prasowego firmy TAURON 

Energia 
nie drożeje, 
ale zapłacimy 
więcej
Do tego, że styczeń najczęściej wią-
że się z podwyżkami cen, zdążyliśmy 
się już niestety przyzwyczaić. 
Nie inaczej będzie i w 
tym roku. Co prawda 
ceny za energię nie wzro-
sną, to jednak rachunki 
będą wyższe. 

Polska Energia.

Miesięczne podwyżki za dys-
trybucję energii, choć mogą 

wydawać się nie-
wielkie, na pew-
no długofalowo 
uderzą w niejeden 
domowy budżet. 
Możliwe, że w 
górę pójdą także 
stawki za prąd. 
Decyzja w spra-
wie zmian cen za 
samą energię, 
zostanie wkrótce 
podjęta przez za-
rząd spółki sprze-

dażowej GZE.

Przypomnijmy, po grudnio-
wym przejęciu GZE, wartym 
4,62 mld zł, TAURON stał 
się głównym dystrybutorem 
energii w południowej części 
Polski. Grudniowe przejęcie 
GZE oznaczało kolejne 1,1 
mln klientów dla koncernu. 
Łącznie, liczba klientów ob-
sługiwanych przez TAURON 
wynosi około 5,1 mln. 

(mpp)

Okazja do pierwszego dłuższe-
go odpoczynku nadarzy się już 
w maju.  Biorąc 3 dni urlopu, 
możemy spędzić poza firmą 9 
dni. 

Wykorzystując natomiast je-
den dzień urlopu przy okazji 
Bożego Ciała oraz Wszystkich 
Świętych, możemy liczyć na 4 
dniowe mini-wakacje. 

Od tego roku, po raz pierwszy 
nie pójdziemy do pracy 6 stycz-
nia, w Święto Trzech Króli. 

Należy jednak pa-
miętać o tym, że 

od tego roku, jeśli 
święto wypadnie 
w dzień wolny od 
pracy, to nie bę-
dziemy mogli wy-
brać sobie dodat-
kowego wolnego 
w innym terminie. 
Bardzo dobra wiadomość na 
koniec roku: aż 11 dni wol-
nego od pracy i nauki można 
zyskać podczas tegorocznych 
świąt bożonarodzeniowych i 
Sylwestra.

Kalendarium 
dni wolnych 
od pracy  
w 2012 roku: 

6 stycznia (piątek) - Świę-
to Trzech Króli

8, 9 kwietnia (niedziela, 
poniedziałek) - Święta Wielka-
nocne

1 maja (wtorek) - Święto Pracy

3 maja (czwartek) - Święto 
Konstytucji 3 Maja

7 czerwca (tradycyjnie  

Aż 6 długich weekendów
Już dziś warto pomyśleć o tym, jak zaplanować urlop w 
tym roku. Umiejętnie łącząc dni ustawowo wolne z należ-
nym nam urlopem, możemy w tym roku zyskać naprawdę 
dużo wolnego od pracy. Po niezbyt łaskawym roku 2011, 
nadszedł rok 2012, w którym dni wolne od pracy 
nie wypadają już prawie wyłącznie w weekendy.  

czwartek) 
- Boże Ciało

15 sierpnia (środa) - Wnie-
bowzięcie Najświętszej Maryi 
Panny

1 listopada 
(czwartek) - 

Dzień Wszyst-
kich Świętych

11 listopada (niedziela) - 
Święto Niepodległości

25, 26 grudnia (wtorek, śro-
da) - Boże Narodzenie

31 grudnia, 1 stycznia 2012 
roku (poniedziałek, wtorek) - 
Sylwester i Nowy Rok.

.....................................................................................................

Adwokaci Izabela Latkowska i Łukasz Frączek dyżurują w re-
dakcji Gazety Miejskiej w czwartki od godziny 15 do 16.00, pod 
numerem telefonu (32) 230-84-51. O co pytali nasi Czytelnicy 
podczas ostatniego dyżuru?

Dyżur prawnika

Adwokat Łukasz Frączek

2 lata temu zmarł mój 
ojciec. 3 miesiące 
przed śmiercią zawarł 
z przyrodnim bratem 
umowę dożywocia, 
mocą której przekazał 
mu własność swojej 
nieruchomości. Czy 
w takim przypadku 
przysługuje mi prawo 
do zachowku po ojcu 
i czy mogę się do-
magać uzupełnienia 
zachowku od przy-
rodniego brata?
Zgodnie z art. 991 § 1 Kodek-
su cywilnego, prawo zachow-
ku przysługuje: zstępnym, 
małżonkowi oraz rodzicom 
spadkodawcy, którzy byliby 
powołani do spadku z usta-
wy. Sugeruje to, że Pani jest 
uprawniona do zachowku po 
ojcu. Art. 993 tej samej usta-
wy stanowi natomiast, że przy 
obliczaniu zachowku dolicza 
się do spadku darowizny oraz 
zapisy windykacyjne uczy-
nione przez spadkodawcę. 
Przepis nie mówi o rzeczach 
przekazanych na podstawie 
umowy dożywocia, stąd nie-
ruchomość przekazana przez 
ojca przyrodniemu bratu nie 
będzie doliczona do spadku 
przy ustalaniu zachowku. Na 
uzasadnienie takiego stano-
wiska podaje się, iż umowa 

z dobrodziejstwem inwenta-
rza oznacza przejście praw i 
obowiązków spadkodawcy, 
jednak z ograniczeniem odpo-
wiedzialności za długi jedynie 
do stanu czynnego spadku. Z 
kolei osobę, która odrzuciła 
spadek traktuje się jakby nie 
dożyła otwarcia spadku (nie 
nabywa ona żadnych praw 
czy obowiązków zmarłego). 
Należy bezwzględnie pamię-
tać, że złożenie odpowied-
niego świadczenia w sprawie 

przyjęcia bądź odrzucenia 
spadku należy złożyć w 

ciągu 6 miesięcy od 
dnia otwarcia spadku 
(śmierci spadkodaw-
cy). Brak stosowne-
go oświadczenia w 
powyższym terminie 

jest jednoznacz-
ny z prostym 

przyjęciem 
spadku.■

dożywocia jest umową nazwa-
ną odmienną od darowizny. 
Podstawową różnicą jest od-
płatność dożywocia przy bez-
płatności darowizny. ■
Mój teść ma dużo 
długów. Od znajo-
mych słyszałam, że 
muszą spłacać długi 
zmarłych rodziców. 
Co zrobić żeby 
uchronić się od takiej 
sytuacji?
Spadkobranie polega na naby-
ciu praw i obowiązków osoby 
zmarłej. Dziedziczeniu podle-
gają nie tylko aktywa mająt-
kowe, ale również długi. Aby 
uchronić się od przejęcia dłu-
gów zmarłego ojca czy innego 
członka rodziny, po którym się 
dziedziczy, należy pamiętać o 
instytucji przyjęcia i odrzu-
cenia spadku. Spadek 
można: przyjąć wprost, 
przyjąć z dobrodziej-
stwem inwentarza 
lub odrzucić. Przyjęcie 
proste spadku ozna-
cza wejście w pełną 
sytuację spadko-
biercy, co oznacza 
przejęcie długów 
bez ograniczeń. 
P r z y j ę c i e  
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Autostrada nie 
do przecenienia
- Ja zawsze podkreślam, że naj-
ważniejsza jest autostrada A1. 
Wcześniej podobnie mówiłem o 
autostradzie A4. Najważniejsze 
jest to, że te autostrady się krzy-
żują u nas i dają nam podstawy 
do bardzo szybkiego rozwoju 
przez dziesięciolecia – mówi 
Zygmunt Frankiewicz.

Zdanie to zdaje się podzielać 
Zbigniew Wygoda. - Duży suk-
ces to oddanie odcinka auto-
strady A1 od Sośnicy do Macie-
jowa. To miało kolosalny wpływ 
na zmianę konstelacji ruchu. 
Sam przyznam, że korzystam 
często z tego odcinka autostra-
dy. Część samochodów nie musi 
wjeżdżać już do centrum, może 
korzystać z tego odcinka obwod-
nicowego.

Dworzec, żłobki i 
bramki to porażki
- Dużą porażką jest niestety to, 
że nie zostaliśmy uwzględnieni 
w liście głównych udziałowców 
w projekcie przebudowy dworca. 
Z informacji, które uzyskałem, 
wynika, że wina leży po stronie 
PKP. Jak stwierdził pan minister, 
nie złożono na czas wniosków ze 
strony PKP, w związku z tym, pro-
jekt został przeniesiony na listę 
rezerwową – z rozczarowaniem 
ocenia przewodniczący Rady 
Miejskiej.

- Żałuję czegoś, co od nas za-
leżało. Mam tu na myśli ofertę 
dla wszystkich rodziców posia-
dających małe dzieci, ich przy-
jęcia do żłobków publicznych i 
niepublicznych oraz do osób, 
które by prowadziły działalność 
gospodarczą jako opiekunowie 
dzienni. Mieliśmy dopracowany 
program, ale został on tak ze-
psuty, że nie spodziewam się 
sukcesu. Niestety, trzeba tu 
skrytykować decyzję większości 
radnych, którzy poszli populi-
styczną drogą i zrobili krzywdę 
większości, dbając o bardzo 
małą mniejszość – przypomina 
Zygmunt Frankiewicz.

- Kolejną porażką jest to, że nie 
udało nam się wybronić przed 
bramkami na autostradzie. Ja-
dąc z ul. Rybnickiej w kierunku 
Katowic, musimy przejechać 
przez dwie bramki, najpierw przy 
zjeździe, a potem już na samej 

W ubiegłym tygodniu przedstawiliśmy Państwu własne 
podsumowanie 2011 roku Gliwicach. Teraz kolej na dwie 
osoby sprawujące najważniejsze funkcje w mieście. O 
przeprowadzenie bilansu poprosiliśmy prezydenta Gliwic 
Zygmunta Frankiewicza oraz Zbigniewa Wygodę, przewod-
niczącego Rady Miejskiej.

Sukcesy i porażki 2011

W sondzie przeprowadzonej na portalu 24gli-
wice zapytaliśmy o wydarzenia z ubiegłego 
roku, które najbardziej zapadły w pamięć. 
Oto wyniki (można było wybrać maksymal-
nie 3 opcje).

- budowa i otwarcie Stadionu Miejskiego (65%)
- otwarcie odcinka A1 Sośnica-Maciejów (34%)
- rozpoczęcie modernizacji Starówki (32%)
- protest Andrzeja Jarczewskiego na wieży Radiostacji 
(26%)
- otwarcie stacji pogotowia ratunkowego (16%)
- otwarcie i trudne początki nowej fontanny na pl. Piłsud-
skiego (11%)
- zawirowania wokół żłobków i przedszkoli oraz rezygnacja 
Renaty Caban z funkcji wiceprezydenta (11%)
- wyłączenie z ruchu kołowego ulicy Akademickiej (11%)
- protest kibiców Piasta Gliwice pod magistratem (6%)
- inne (2%)

Stabilne finanse
Gliwice znajdują się na drugim 
miejscu na Śląsku pod wzglę-
dem wielkości budżetu. Nie po-
winno zatem dziwić, że również 
kwestie finansów miasta są po-
zytywnie postrzegane przez obu 
rozmówców „Gazety Miejskiej”.  

- W dziedzinie finansów miej-
skich, jesteśmy ewenementem. 
Zawsze powinniśmy odnosić, to 
co mamy w Gliwicach, do oto-
czenia. Nie jesteśmy samotną 
wyspą. Mamy podobne warunki 
jak w innych miastach i dopiero 
przez porównania można wycią-
gać wnioski dotyczące zarządza-
nia. W zakończonym roku agen-
cja ratingowa podniosła nam 
ocenę wiarygodności finansowej 
ze „stabilnej” na „pozytywną” 
- nie ukrywa zadowolenia Zyg-
munt Frankiewicz.

- Sukcesem jest to, że mamy 
stabilną sytuację finansową w 
mieście. To jest istotne, bo wie-
my, że kryzys, który dotknął nas 
w skali globalnej, zaszkodzi wie-
lu miastom – stwierdza Zbigniew 
Wygoda.

Mamy najwięcej 
basenów
Kontrkandydaci w walce o fotel 
prezydenta Gliwic w ostatnich 
wyborach samorządowych, zgod-
nie „na plus” ocenili niektóre 
osiągnięcia miasta w zakresie 
rekreacji, kultury i sportu. 

- W kulturze mnóstwo dobrego 
się dzieje. Przebijają się nowe 
festiwale, nie tylko lokalne czy 
regionalne. Mam tu na myśli All 
Improvviso czy Palm Jazz – wyli-
cza Zygmunt Frankiewicz.

- Bardzo podoba mi się stop-
niowy, ale permanentny rozwój 
basenów w Gliwicach. W 2011 
roku dołączył kolejny basen, w 
Sośnicy. Mamy chyba najbogat-
szą na Śląsku infrastrukturę w 
zakresie pływalni – z dumą opo-
wiada Zbigniew Wygoda.

Stadion bez wad
- Z punktu widzenia samego 
miasta, to najważniejsza była 
nasza inwestycja, czyli oddanie 
do użytku Stadionu Miejskiego. 
Już po pierwszych meczach oka-
zało się, że obiekt jest pozba-
wiony wad. Rzadko się zdarza, 
by inwestycja była tak trafiona 
– stanowczo stwierdza Zygmunt 
Frankiewicz.

- Sporym sukcesem jest dokoń-
czenie budowy stadionu. Duża 
pochwala w tym miejscu dla wy-
konawców i osób nadzorujących 
ten projekt. Stadion na pewno 
jest elementem, na bazie które-
go możemy stworzyć dobrą dru-
żynę – wtóruje Zbigniew Wygoda.

Sprzedać później 
czy teraz?
Jednak poruszając kwestię Sta-
dionu Miejskiego nie można 
pominąć tematu ewentualnej 
sprzedaży przez miasto udziałów 
w spółce Piast Gliwice prywat-
nemu inwestorowi. Sprawa ta z 
pewnością będzie powracała w 

przyszłym roku.
 
- Nie musimy się gwałtownie po-
zbywać tej spółki. Wyprowadza-
my klub na prostą. Widać, że są 
efekty, bo zgłaszane są różne 
oferty handlowe i komercyjne. 
Jeżeli doprowadzimy ten proces 
do końca, czyli będzie to dobrze 
zarządzana spółka, to nie będzie 
trudności ze sprzedażą klubu – 
tłumaczy Zygmunt Frankiewicz.

- Tu moje zdanie różni się tro-
chę od zdania pana prezydenta. 
Uważam, że wszelkiego typu 
uprawianie sportu zawodowego, 
jak np. uprawienie piłki nożnej 
na wysokim poziomie, powinno 
odbywać się na zasadzie czy-
sto komercyjnej. Powinien być 
podmiot, który czerpie z tego 
zyski, ale te zyski jednocześnie 
przeznacza na rozwój drużyny. 
Jeśli spojrzymy na drużyny z lig 
zachodnioeuropejskich, to nie 

są one utrzymywane przez sa-
morządy – przypomina Zbigniew 
Wygoda.

Prezydent: Rada 
przynosi wstyd
Pomimo licznych sukcesów, 
nie można zaprzeczyć, że w 
ubiegłym roku nie zawsze było 
różowo. Z różnych przyczyn po-
nieśliśmy kilka porażek. Czasa-
mi przybierały one formę niezre-
alizowanych planów. Głośnym 
echem odbijały się również spo-
ry w Radzie Miejskiej.
- W Radzie Miejskiej tak źle w 
Gliwicach nie było nigdy. Samo-
rząd miejski był reaktywowany 
w roku 1990. Od samego po-
czątku, od maja 1990 roku je-
stem w Radzie, a od 1993 roku 
jestem prezydentem miasta. 
Znałem wszystkich przewodni-
czących. Mogę autorytatywnie 
powiedzieć, że takiego wstydu 
jeszcze w Gliwicach nie było. By-
liśmy zawsze przykładem dobrze 
funkcjonującego, sprawnego 
samorządu. To już historia. I to 
jest porażka – ostro stwierdza 
prezydent Gliwic.

autostradzie. Nie wiem czemu 
to ma służyć. Jest to dla mnie 
kompletnie niezrozumiałe – dzi-
wi się Zbigniew Wygoda.

Co przyniesie przyszły rok, 
tego oczywiście jeszcze nie 
wiemy. Wypada jednak życzyć 
wszystkim mieszkańcom Gli-
wic, żeby nasi dzisiejsi roz-
mówcy za 12 miesięcy, przy 
okazji podsumowań, mieli jak 
najwięcej powodów do mówie-
nia wyłącznie o sukcesach na-
szego miasta.

(mpp)

A co nasi Czytelnicy 
zapamiętali z 2011 roku?



Zapraszamy do
obejrzenia wywiadu
z odtwórczynią
jednej z ról w spektaklu
„Biały anioł z czarnymi
skrzydłami”, znaną
aktorką teatralną
i filmową, Joanną
Szczepkowską.
Wywiad na 
www.24gliwice.pl

Sztuka dramatopisarki Diany 
Bałyko pod tym samym tytu-
łem święci triumfy na scenach 
białoruskich, rosyjskich i ukra-
ińskich. 

inna niż Andżelika Asi, głównej 
odtwórczyni tej roli. Przede 
wszystkim jest o dziesięć lat 
starsza. Jest troszeczkę sfru-
strowana miłością niespełnio-
ną, do mężczyzny, z którym 
współpracuje, a który odtrąca 
jej uczucia. Jest na pewno 
cyniczna i ubrana w pancerz 
przeciwko chorobom i słabo-
ściom ludzkim – opisuje swoją 
bohaterkę Agnieszka Batóg.

W spektaklu 

taklu zadebiutować. Ma też 
coś, co dla każdego reżysera 
jest szczególnie cenne – dużo 
świeżości – komplementuje 
swoich aktorów Dariusz Jezier-
ski.

Warto dodać, że przedstawie-
nie „Biały anioł z czarnymi 
skrzydłami” to tylko jedno z 
wydarzeń artystycznych zwią-
zanych z Białorusią.
- Jest częścią dużo większej 

Biały anioł w GTM
Dla wielu z nas sztuka białoruska jest 
całkowicie obca. Pragnący poznać ją bli-
żej, powinni 9 stycznia wybrać się do Gli-
wickiego Teatru Muzycznego, gdzie od-
będzie się premiera spektaklu pt. „Biały 
anioł z czarnymi skrzydłami”.

Anna Maksym

zagrają również 
prawdziwe gwiaz-
dy sceny teatralnej 
– Joanna Szczep-
kowska oraz Han-
na Boratyńska.
Jak przyznaje reżyser Dariusz 
Jezierski, współpraca z uzna-
nymi aktorkami była niezwykle 
twórcza.
- Jak się współpracuje z kobie-
tami? Znakomicie. Nie byłbym 
mężczyzną, gdybym powiedział 
inaczej. Gwiazda od aktorki 
początkującej różni się tym, 
że trzeba się trochę bardziej 
spiąć, postarać, a dialog mię-
dzy reżyserem a aktorem jest 
dużo bardziej wymagający. 
Trzeba naprawdę się wsłu-
chiwać w to, co aktor ma do 
powiedzenia i dostosowywać 
swoje wizje do tych, często 
wysokich wymagań. Debiu-
tantka, Agnieszka Batóg, ma 
wszystko, żeby w takim spek-

Joanna
Halinowska

Główną bohaterką dramatu 
jest zakażona wirusem HIV 
Nina Wicz. W tej roli zobaczy-
my Annę Maksym. - Nina jest 
25-letnią dziewczyną, Biało-
rusinką. Jest to postać bar-
dzo skomplikowana. Pozornie 
główna bohaterka, aczkolwiek 
dużo rzeczy dzieje się po tym, 
jak Nina znika. Jest taką iskrą 
zapalną, bilą, która popycha 
innych – ujawnia aktorka.

Rolę cynicznej Andżeliki na 
przemian zagrają Joanna Ha-
linowska oraz Agnieszka Ba-

tóg, debiutantka na scenie 
teatralnej. - Dlaczego dwie 
Andżeliki? Wyjeżdżam na jakiś 
czas do Indii, z innym spekta-
klem. Premierę będzie grała 

Agnieszka – życzę oczywiście 
powodzenia i będę trzymać 
kciuki – obiecuje Joanna Hali-
nowska.
- Myślę, że moja Andżelika jest 

całości, obliczonej na kilka lat. 
Zaczęliśmy od wystawy foto-
grafii na Rynku, upamiętniają-
cej wybory prezydenckie. Pro-
jekt dotyczyć będzie wszyst-
kich dyscyplin sztuki. Będzie 
grafika, malarstwo, fotografia, 
taniec, muzyka – to zawsze 
będą przedsięwzięcia twórców 
białoruskich, robione u nas w 
Gliwicach, siłami polskich arty-
stów lub w koprodukcji – zapo-
wiada reżyser spektaklu.

Celem całej serii wydarzeń kul-
turalnych jest przybliżenie Eu-
ropie twórczości ogarniętego 
reżimem państwa.
- Chodzi o to, by otworzyć Eu-
ropę na to co oni tam robią. 
Żeby wreszcie zacząć twórców 
białoruskich traktować part-
nersko – czyli zapłacić im za 
pracę – tłumaczy Dariusz Je-
zierski.

Premiera spektaklu „Biały 
anioł z czarnymi skrzydłami” 
odbędzie się w poniedziałek, 
9 stycznia w Gliwickim Teatrze 
Muzycznym przy Nowym Świe-
cie. (mpp)

Agnieszka
Batóg

.....................................................................................................

12 stycznia, 
(czwartek) godz. 
19.00 – scena GTM 
przy Nowym Świecie

Raz.Dwa.Trzy 
- Największe przeboje 
koncert

Zespół RAZ.DWA.TRZY ist-
nieje od osiemnastu lat, a 
od trzynastu nagrywa i kon-
certuje w niezmienionym 
składzie. Założyli go studen-
ci zielonogórskiej Wyższej 
Szkoły Pedagogicznej: Adam 
Nowak, Grzegorz Szwałek, 
Jacek Olejarz i Jacek Ogra-
bek. Kwartet ogólnopolską 
karierę rozpoczął od zwycię-

stwa na 26. Studenckim Fe-
stiwalu Piosenki w Krakowie. 
W 1991 roku młodzi muzycy 
nagrali pierwszą płytę zatytu-
łowaną „Jestem Polakiem“. 
W rok później ukazała się 
nowa płyta „To ja“. Kolejny 
album to „Cztery“ z takimi 
przebojami jak: Nikt nikogo (I 
tak warto żyć), Żyjemy w kra-
ju czy Pod niebem. 

W 1996 roku premierę miała 
płyta zespołu „Sufit“. Odważ-
nym pomysłem było sięgnię-
cie po piosenki Agnieszki 
Osieckiej, które ukazały się 
po płytach „Niecud“ i „Muzy-
ka z talerzyka“. Album „Czy 
te oczy mogą kłamać“ okazał 
się strzałem w dziesiątkę 
– spotkał się z ogromnym 

uznaniem publiczności i po-
zwolił na przypomnienie prze-
pięknych tekstów autorki. 

W roku 2003 ukazała się pły-
ta „Trudno nie wierzyć w nic“, 
zaś w cztery lata później mu-
zycy sięgnęli po dokonania 
Wojciecha Młynarskiego. 
Album „Młynarski“ zyskał 
status platynowej płyty oraz 
zdobył dwie nagrody Fryderyk 
2008. To zresztą nie pierw-
sze Fryderyki Raz.Dwa.Trzy: 
w 1998 roku zespół otrzymał 
statuetkę za płytę „Niecud“, 
a w 2003 r. znokautował 
galę – album „Trudno nie 
wierzyć w nic“ zdobył aż pięć 
nagród.

BILETY W CENIE: 50 i 60 zł
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Wszyscy miłośnicy biegania 
oraz ruchu na świeżym po-
wietrzu będą mieli okazję do 
wspólnej zabawy biegowej na 
dowolnie wybranym dystansie 
od 2,5 km do 10 km. Biegi 
są organizowane w każdą 
niedzielę w okresie od 8.01-
11.03 2012 roku o godzinie 
10:30.

„Postanowiliśmy dać miesz-
kańcom Gliwic możliwość zor-
ganizowanego i regularnego 
uprawiania sportu w okresie zi-
mowym, który w powszechnym 
odczuciu nie sprzyja ruchowi 
na świeżym powietrzu. Jest to 
oczywiście tylko wymówka do 
pozostania w domu. Zimowe 
bieganie hartuje nie tylko cia-
ło, ale i ducha oraz daje dużo 
więcej satysfakcji niż sporty w 
warunkach „cieplarnianych”. 
Będziemy premiowali regular-
ne uczestnictwo we wszyst-
kich biegach z cyklu ” mówi 
Michał Świąć, Prezes AKMB 
Pędziwiatr Gliwice.
 

Bieg został tak 
pomyślany, aby 
każdy znalazł dla 
siebie coś miłego. 
„Dla osób zaczynających bie-
ganie impreza może stanowić 

Zimowe bieganko 
również w tym roku
Amatorski Klub Miłośników Biegania „Pędziwiatr Gliwice” 
wraz z Decathlon Gliwice organizują cykl biegów pod na-
zwą „Z biegiem zimy 2012”. 

impuls do rozpoczęcia przygo-
dy z bieganiem lub wypełnie-
nia noworocznego postano-
wienia o większej ilości ruchu 
na świeżym powietrzu. Z kolei 
dla regularnie biegających, 
jest to okazja do utrzymania 
formy biegowej w okresie zimy 
i realizacji planów długiego 
wybiegania” – zauważa Maciej 
Krochmal, Dyrektor Sklepu De-
cathlon Gliwice.

Dla najlepszych zawodników 
przewidziano nagrody, a dla 

wszystkich wspaniałe medal 
i rabaty na zakupy w sklepie 
Decathlon Gliwice oraz domo-
we wypieki.
W ramach cyklu biegów odbę-
dzie się również rajd Nordic 
Walking na dowolnie wybra-
nym dystansie od 2,5 km do 
5 km.

Podobnie jak w ubiegłym roku, 
impreza został objęta patrona-
tem medialnym przez Gazetę 
Miejską i portal 24gliwice.pl

Start biegu i biuro zawodów znajduje się przy Decathlon 
Gliwice: Al. Jana Nowaka Jeziorańskiego 7

Bliższych informacji udziela Michał Świąć pod 
tel. 601 757 553, info@bieganko.pl.  
Szczegóły na: www.pedziwiatr.gliwice.pl

Zaledwie kilka dni po naszej publikacji zniknęła więk-
szość znaków „parking“, „koniec parkingu“ ustawionych 
w dość oryginalny sposób wzdłuż ulicy Wolności w Łabę-
dach. 

Były znaki. 
Nie ma znaków

Po usuniętych znakach nie 
ma już nawet śladu. I chyba 
dobrze, bo ich ustawienie, 
chociaż dość zabawne, da-
wało kiepskie świadectwo 

naszym zbyt zapobiegliwym 
drogowcom.

O niebywałym wręcz zagęsz-
czeniu znaków pisaliśmy 

20 grudnia. Dzisiaj zamiast 
14 znaków jest już tylko 5, 
i jak widać w zupełności to 
wystarcza.

Aż 84 wakaty ma 
w tej chwili gliwic-
ka policja, wielu 
funkcjonariuszy 
zapowiedziało odej-
ście. Czy po wiel-
kim boomie sprzed 
kilku lat, policję 
czeka kryzys?

Nieciekawie sytuacja wygląda 
w całej Polsce. Jak informowa-
ła „Rzeczpospolita”, w 2011 
roku z pracy rezygnowało śred-
nio prawie 500 policjantów 
miesięcznie, w 2010 r. było 
ok. 380 rezygnacji na miesiąc. 
Policjanci boją się zmian i 
skarżą na niskie pensje. Funk-
cjonariuszy niepokoi również 
niepewny los ustawy emerytal-
nej wydłużający czas nabywa-
nia uprawnień emerytalnych. 

Jak zapewnia Marek Słomski, 
w Gliwicach wciąż jest wielu 

chętnych do pracy, nie da się 
jednak ukryć, że wielu funkcjo-
nariuszy chce zrzucić mundur. 
Tylko na luty 2012 swoje odej-
ście zapowiedziało 8 osób. 

Dlatego też policja wciąż za-
chęca do pracy potencjalnych 
kandydatów: „Jeśli zechcesz 
z nami pracować, to tworząc 
razem 100 tysięczną forma-
cję, będziemy odpowiadać za 
bezpieczeństwo wewnętrzne 
kraju. To zawód dla ludzi z pa-
sją. Dużo wymagający i dużo 
dający w zamian. Spróbuj, 
bo naprawdę warto” - można 
przeczytać w oficjalnym komu-
nikacie. 

Jeśli ktoś, pomimo nie do 
końca satysfakcjonujących 
zarobków, chce zasilić poli-
cyjne szeregi, przypominamy 
jak wygląda rekrutacja. Każdy 
kandydat musi posiadać pol-
skie obywatelstwo, nieposzla-
kowaną opinię, co najmniej 
średnie wykształcenie, a także 

Ubywa nam 
policjantów

posiadać odpowiednie warun-
ki fizyczne i konkretne cechy 
charakteru. 

Krok pierwszy to złożenie do-
kumentów niezbędnych do 
przyjęcia. Następnie każdy z 
kandydatów musi zdać test 
wiedzy, sprawności fizycznej, 
przejść badania psychologicz-
ne oraz tzw. wywiad zorganizo-
wany, czyli rozmowę z komisją. 
Po przejściu przez egzamina-
cyjne sito, przyszłego policjan-
ta czeka jeszcze prawie pół-
roczne szkolenie. 

Czym można zachęcić kandy-
datów? - Na pewno jest to pra-
ca ciekawa, nie ma tu mowy 
o monotonni. Stwarza również 
możliwość awansu  i kariery - 
mówi Marek Słomski, rzecznik 
gliwickiej policji. Czy to jednak 
wystarczy, żeby młodzi ludzie 
założyli mundury? 

(kk)



nych schodów z farby i lakie-
rów. Tel. 961-539-589.

BAŁUCKI TELEWIZORY napra-
wa domowa. Tel. 32 234-86-
65, 692-666-418.

Brukarstwo, drewno kominko-
we i opałowe, transport – Profi-
-bruk. Tel. 511-678-105.

Brukarstwo, prace ziemne, od-
śnieżanie, drewno kominkowe. 
Profi-bruk. Tel. 511-678-105.

BRUKARSTWOGLIWICE.PL, tel. 
32 270-00-10, 502-611-988, 
509-962-089.

CENTRALNE OGRZEWANIE 
– woda, kanalizacja, gaza – 
Tanio. Tel. 693-394-191.

Czyszczenie dywanów, wykła-
dzin, tapicerki, tapicerki samo-
chodowej. Tel. 32 238-15-13, 
509-272-472.

DRZWI DO DOMÓW                                
i MIESZKAŃ                   

ANTYWŁAMANIOWE                       
sprzedaż, montaż.            

Gliwice, Lotników 54,            
Tel. 32 330 27 82

FIRMA POGRZEBOWA 
„FENIX”, Gliwice, Zygmunta 
Starego 27, tel. całodobowy 
32 230-48-10. 30-letnia 
rodzinna tradycja. Koszt 
pogrzebu od 2900.

Gliwice-Kopernik ZAREJE-
STROWANY ŻŁOBEK NIE-
PUBLICZNY. Profesjonalna 
opieka dla dzieci od 1-4 lat. 
Informacje nr tel. 793-693-
713, 530-882-286.

GENERALNE PORZĄDKI. Sprzą-

tamy piwnice, garaże, strychy. 
Tel. 883-112-112, 601-403-
385, 32 232-39-64.

GRUZ-WYWÓZ: • worki 1,2 m3 
• podstawiamy własne konte-
nery od 2,5 m3 • odbieramy 
odpady wszelkiego rodzaju. 
Posiadamy do wynajmu ZSYPY 
BUDOWLANE. Tel. 883-112-
112, 032 232-39-64 (całodo-
bowo).

Kompleksowe Usługi Remonto-
wo-Budowlane. www.majster-
-gliwice.pl, 605-450-787.

Komputerowa Pomoc 24h, 
Naprawa, Modernizacja.  
Tel. 791-392-392  
www.pomoc.pc.pl

Kredyty konsolidacyjne, 
bez bik, bez zabezpieczeń, 
niskie raty, wydłużony okres 
spłaty, GLIWICE, 32 230-
03-79, 793-070-234.

Likwidacja mieszkań, wywóz 
starych mebli, sprzętów RTV, 
AGD, opróżnianie piwnic, stry-
chów, garaży, posesji – kom-
pleksowo. Tel. 503-992-431.

MIAŁEŚ WYPADEK KO-
MUNIKACYJNY DO 10 LAT 
WSTECZ? NIE OTRZYMA-
ŁEŚ ODSZKODOWANIA LUB 
ZBYT MAŁO OTRZYMAŁEŚ? 
ZADZWOŃ, 510--269-433.

Malowanie od 2 zł m2. Tapety 
30 zł rolka. Gładzie 15 zł m2. 
Panele 10 zł m2. Drzwi, okna. 

ciąg dalszy na stronie 9

Dom z dużą działką, do wykoń-
czenia wew. 340 tys. Nowe 
Osiedle, k. Pyskowic, 15 min 
do Gliwic. Dzień otwarty 6-7-8 
Stycznia, 11.00-15.00. Tel. 
513-486-660.

Kupię dom do remontu w Gli-
wicach. Bez pośredników. Tel. 
517-714-295, 32 231-16-68. 

Lokal 72 m2, os. Kopernik, 
super punkt, przy aptece, placu 
zabaw – wynajmę. Tel. 601-
416-655. 

Sprzedam mieszkanie 50 m2, I 
piętro, Gliwice, Świętojańska. 
Tel. 784-004-570.

Sprzedam mieszkanie w Sośni-
cy 60 m2, M4 na I piętrze na 
ul. Niedurnego, 501-560-886.

Sprzedam piękny dom po 
kapitalnym remoncie, pod Gli-
wicami. Tel. 517-714-295.

Wynajmę lub sprzedam ka-
walerkę, oficyna, ul. Dubois, 
2 piętro, 39 m2, ogrzewanie 
elek. lub piec węglowy. 600 zł 
+ media. 664-474-273.

Wynajmę mieszkanie 90 m2 
w centrum Gliwic – Starówka. 
Super exclusive. Tel. 501-799-
020.

!POGOTOWIE KOMPUTERO-
WE dla firm i klientów indywi-
dualnych. Tel. 500-400-778

AS-DREW - oferujemy bezpy-
łowe cyklinowanie, układanie 
parkietu, odnawianie drewnia-

Pranie dywanów – odbiór lub u 
Klienta; czyszczenie tapicerki – 
pralnia. Tel. 507-413-294.

NAPRAWA - RTV LCD  
Plazma Monitor Komputer 
Laptop Gliwice. Tel. 32 231-
37-59.

Pranie dywanów (odbiór lub u 
klienta), czyszczenie tapicerki. 
Mycie okien. Sprzątanie. Firma 
Blitz. Tel. 32 234-21-72, 510-
286-736.

Pranie dywanów, tapicerek, 
wypoczynków – tanio i solidnie. 
793-690-513, 32 279-22-69.

Projektowanie architektury 
wnętrz, aranżacje, wizualizacje, 
nadzór. Zadzwoń pod nr tel: 
509-094-482 a przyjedziemy 
i przedstawimy naszą ofertę! 
Zapraszamy – www.Concept-
Decor.pl.

..................N I E R U C H O M O Ś C I . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Odsuwamy meble, myjemy. 
DO KOŃCA STYCZNIA RABAT 
20%. Tel. 32 235-61-32, 512-
878-630, 607-969-758.

MEBLE NA WYMIAR, kuchnie, 
tapicerka, zabudowa wnęk, 
szafy. Tel. 32 270-00-09, 695-
899-863.

Odnawianie drewnianych okien 
i drzwi. Tel. 504-511-031.
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REMONTY DROBNE i KOM-
PLEKSOWE; kafelki, tapety, 
panele, gipsy, drzwi, okna, 
elektryka, gaz, wod-kan. 602-
288-031 lub 32 279-01-49, 
www.grupa-remontowa.pl.

REMONTY DROBNE I KOM-
PLEKSOWE: kafelki, panele, 
gładź, malowanie, tapety. 
Konkurencyjne ceny. Tel. 794-
365-754, 601-855-141.

R E K L A M A . . . .



Kupię stare skrzypce również 
do naprawy. Tel. 506-289-229.

KUPIĘ UŻYWANE KSIĄŻKI. 
ODBIORĘ OSOBIŚCIE. DOBRZE 
ZAPŁACĘ. TEL. 793-756-793.

Sprzedam lampę Zepter’a. Tel. 
508-145-905.

Zgubiono legitymację studenc-
ką na nazwisko Gryszkiewicz. 
Uczciwego znalazcę proszę o 
kontakt. Tel. 508-488-342.

AAAAAUTO SKUP za gotówkę. 
Płacimy najwięcej. Dojazd 
gratis. Tel. 509-046-998.

AAAAUTA KUPIĘ, skorodowa-
ne, powypadkowe, do wyreje-

aktualna ks. zdrowia. Tel. 691-
824-715.

Stała lub dorywcza praca przy 
roznoszeniu ulotek. Wysokie 
zarobki. Tel. 32 235-11-64.

Lwów, Wiedeń, Praga, Berlin, 
Warszawa, Londyn, www.
mmk.travel.pl LAST MINUTE 
– Turcja, Hiszpania, Grecja, 
Chorwacja i inne. Biura: MMK 
Gliwice, Kaczyniec 7, tel. 32 
238-95-32.

Kupię radia, wzmacniacze, 
kolumny itp. Kolejki PIKO, HO, 
TT. Tel. 607-912-559.

WĘGIEL WORKOWANY orzech, 
eko-groszek, groszek. Dowóz 
do Klienta. Tel. 515-191-401.

Firma z Gliwic zatrudni na 
stanowisko KIEROWCA 
PRZEDSTAWICIEL. Praca w 
godz. od 15.30 do 22.00. 
Wymagany własny samo-
chód. Wynagrodzenie 2400. 
Tel. 607-500-504

Praca na umowę zlecenie lub 
współpraca dla osób z białym 
lub żółtym autem pick-up lub 
bus do doręczania paczek w 
Gliwicach-Łabędach. Tel. 32 
209-59-91 wew. 34

Przyjmę do pracy, do sprząta-
nia hipermarketu. Wymagana 

REMONTY klatek schodo-
wych, malowanie, tapetowa-
nie, gipsy, panele. Tel./fax 
230-59-52, 606-463-883, 
www.remontyklatek.com

RTV naprawa domowa. Tel. 32 
279-42-79, 605-285-957.

SKUP ZŁOMU i metali koloro-
wych, demontaż konstrukcji 
stalowych, ogrodzeń, pieców, 
maszyn itp. Możliwość dojazdu 
z wagą. Płatność gotówką, 
transport. Tel. 515-191-401.

ciąg dalszy ze strony 8

AUTO-MOTO

N I E R U C H O M O Ś C I . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

R E K L A M A . . . .

strowania. Tel. 507-572-625.

AUTO-SKUP - całe, skorodowa-
ne, do wyrejestrowania, trans-
port gratis. Tel. 667-657-637.

AUTOSKUP - kupię każdy samo-
chód osobowy i dostawczy. Tel. 
32 24-76-200, 660-476-276.

Kupię auto, skorodowane, roz-
bite, do wyrejestrowania. Tel. 

P A R T N E R . . . .

32 236-50-17, 506-404-402.

Stare samochody i części KU-
PIĘ. Tel. 601-403-385.

ZAMIESZKAJ NA 
PIĘKNYM OSIEDLU W GLIWICACH

BIURO SPRZEDAŻY NA TERENIE OSIEDLA:
ul. Kozielska (wjazd od ul. Łabędzkiej)
tel. 32 338 08 45, 609 537 141, 607 928 445
poniedziałek-piątek: 11–18, sobota 11–14

tel. 32 338 08 45  ul. Bojkowska 59c  44-100 Gliwice  www.radan.com.pl

Oferta obejmuje mieszkania o zróżnicowanej powierzchni, tj. 39 m2, 
46 m2, 55 m2, 57 m2, 63 m2, 73 m2, 77 m2, 85 m2, 92 m2 oraz 
105 m2.

Ceny mieszkań kształtują się od 4 890,00 zł brutto/m2.

Każdy budynek posiada windę, a w części podziemnej znajdują się miej-
sca parkingowe oraz pomieszczenia gospodarcze. Dodatkowo wzdłuż 
osiedla dostępne są miejsca postojowe naziemne wyłącznie dla gości 
mieszkańców. Pamiętaliśmy również o najmłodszych mieszkańcach 
osiedla, dla których wykonany został plac zabaw zlokalizowany w pobli-
żu fontanny, która jest motywem dekoracyjnym osiedla.

Do wykończenia budynków użyte zostały naturalne materiały takie jak 
granit przy wjazdach do garaży, drewno olchowe na elewacji oraz drew-
niane żaluzje przesuwne zamontowane na balkonach, które są dodat-
kowym elementem ozdobnym budynków, jednocześnie spełniających 
swoją podstawową funkcję. Elewacja budynków idealnie wkompono-
wana jest w otaczającą osiedle przyrodę oraz idealnie harmonizuje się 
z zaprojektowaną zielenią. 

Teren osiedla został ogrodzony, obsadzony ogromną ilością drzew, 
kwiatów oraz krzewów. Istnieje możliwość łączenia mieszkań w pozio-
mie oraz wykończenie mieszkań pod klucz przez poleconych architektów 
wnętrz. W ofercie posiadamy również mieszkania pokazowe, których 
aranżacja z pewnością pomoże naszym przyszłym  klientom  wyposażyć  
nowo  zakupione  mieszkania.

ZOSTAŃ NASZYM KOLEJNYM ZADOWOLONYM KLIENTEM

Osiedle Miasto Ogród zrealizowane jest w zielonej części 
miasta u zbiegu ulic Kozielskiej i Łabędzkiej w Gliwicach. 
To nowoczesny kompleks mieszkaniowy składający się 
z 4 budynków trzykondygnacyjnych mieszczących po 
12 mieszkań w każdym oraz 1-go budynku pięciokon-
dygnacyjnego - 2 klatkowego mieszczącego po 30 i 20 
mieszkań w klatce.

KUPUJĄC MIESZKANIE POWYŻEJ 90 m2 - MIEJSCE POSTOJOWE GRATIS!

PROMOCJA NOWOROCZNA - DO KOŃCA STYCZNIA!





GAZETA MIEJSKA Gliwice Zabrzewww.gazeta-miejska.pl03.01.2012 (nr 551)

ZABRZE AKTUALNOŚCI 11

Do Głównej Kluczowej Sztolni Dziedzicznej prowadzi 
równie unikatowy chodnik wykuty w węglu

Podróż do wnętrza ziemi
Zabrzańska podróż do wnętrza 
ziemi rozpoczyna się przy ul. 
Sienkiwicza, gdzie właśnie do-
biegają końca prace związane z 
udrożnieniem szybu „Wyzwole-
nie”. Na głębokość 40 metrów 
prowadzą na razie metalowe 
schody. W przyszłości zastąpi je 
przeszklona winda. Z dna szybu 
do początku unikatowego chod-
nika jest zaledwie kilka kroków. 
Z mroku wyłaniają się drewniane 
stemple i wykute w węglu ściany.
– Chodnik ma około 200 metrów 
długości, z czego w węglu wyku-
to około 140 metrów – mówi To-
masz Bugaj z Zabytkowej Kopal-
ni Węgla Kamiennego „Guido”. 
– Z naszych informacji wynika, 
że to najstarszy chodnik w węglu 
w górnictwie węglowym na świe-
cie. Już sam w sobie jest sporą 
atrakcją – podkreśla.

Szerokość chodnika, który został 
spenetrowany przez ratowników  
z Centralnej Stacji Ratownictwa 
Górniczego, dochodzi w niektórych 
miejscach aż do 6 metrów. Pod-
ziemna wędrówka staje się jeszcze 
bardziej niesamowita, gdy nagle na 
jej trasie pojawiają się zwisające ze 
sklepienia rude stalaktyty. W tym 
momencie nie wiadomo już, czy to 
jeszcze kopalnia, czy już jaskinia...
– W najbliższym czasie ogłoszo-
ny zostanie przetarg na wybór 
firmy, która oceni stan chodnika 
i określi sposoby jego zabezpie-
czenia przed udostępnieniem do 
ruchu turystycznego – tłumaczy 
Bartłomiej Szewczyk, dyrektor 
kopalni „Guido”.
Zabytkowy chodnik kończy się  
w momencie przecięcia z obiek-
tem, który już teraz rozbudza 
wyobraźnię miłośników turystyki 

przemysłowej. Główna Kluczowa 
Sztolnia Dziedziczna, której bu-
dowa rozpoczęła się w 1799 r.  
i trwała ponad 60 lat, powoli odkry-
wa coraz więcej swoich sekretów. 
Podziemny kanał łączący Chorzów 
i Zabrze w okresie swej świetności 
wykorzystywany był do spławiania 
węgla i odwadniania 20 okolicz-
nych kopalń. W ramach Europej-
skiego Ośrodka Kultury Technicz-
nej i Turystyki Przemysłowej, które-
go budowa trwa z Zabrzu, turystom 
zostanie udostępniony 2,5-kilome-
trowy odcinek sztolni.
Ale w turystycznym kompleksie 
atrakcji będzie znacznie więcej. 
Przy ul. Sienkiewicza powstają je-
den z obiektów obsługi ruchu tu-
rystycznego oraz plenerowy „Park 
12C”. Nazwa nawiązuje do popu-
larnego izotopu węgla i właśnie 
ten pierwiastek w najróżniejszych 

odsłonach będzie tu motywem 
przewodnim. Oprócz interaktyw-
nych eksponatów w parku pojawią 
się również miejsca do... grillowa-
nia, z których będzie można korzy-
stać podczas spaceru. 
Kolejne części turystycznego 
kompleksu powstają przy ul. 
Miarki oraz w rejonie szybu 
„Carnall” w Skansenie Górni-
czym „Królowa Luiza”. Budowa 
Europejskiego Ośrodka Kultury 
Technicznej i Turystyki Przemy-
słowej pochłonie ogółem prawie 
70 mln zł. Projekt współfinanso-
wany jest przez Unię Europejską 
z Europejskiego Funduszu Roz-
woju Regionalnego w ramach 
Programu Operacyjnego Innowa-
cyjna Gospodarka 2007-2013. 
Wysokość zdobytego przez sa-
morząd dofinansowania to aż 
41,5 mln zł. (hm)

Ma prawie 200 lat i jest prawdopodobnie najstarszym na świecie zachowanym chodnikiem 
wykutym w pokładzie węgla! Już za niespełna dwa lata turyści będą mogli przejść nim do 
Głównej Kluczowej Sztolni Dziedzicznej. My już teraz uchylamy rąbka tajemnicy...

Chodnik łączy się z Główną Kluczową 
Sztolnią Dziedziczną

Rude stalaktyty wyglądają jak w jaskini

W węglu wykuto 140 metrów chodnika

Na dnie szybu "Wyzwolenie" dobiegają 
końca prace udrożnieniowe
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morząd dofinansowania to aż 
41,5 mln zł. (hm)

Ma prawie 200 lat i jest prawdopodobnie najstarszym na świecie zachowanym chodnikiem 
wykutym w pokładzie węgla! Już za niespełna dwa lata turyści będą mogli przejść nim do 
Głównej Kluczowej Sztolni Dziedzicznej. My już teraz uchylamy rąbka tajemnicy...

Chodnik łączy się z Główną Kluczową 
Sztolnią Dziedziczną

Rude stalaktyty wyglądają jak w jaskini

W węglu wykuto 140 metrów chodnika

Na dnie szybu "Wyzwolenie" dobiegają 
końca prace udrożnieniowe





Na zorganizowanym w grudniu 
zabrzańskim precastingu do 
popularnego show telewizji TVN 
pojawiły się tysiące wokalistów. 
Najlepszych z nich usłyszymy po-
nownie już niebawem. Castingi 
w Domu Muzyki i Tańca zaplano-
wano na 10, 11 i 12 oraz  25, 
26 i 27 stycznia. Przesłuchania 
rozpoczną się o godzinie 12.30.
Podczas castingów wokalistów 
oceniać już będzie jury. Kto za-

siądzie w nim tym razem? Ten 
temat od kilku tygodni wzbudza 
wiele emocji. Na początku grud-
nia okazało się, że obok Kuby 
Wojewódzkiego i Czesława 
Mozila nie zasiądzie ponownie 
Maja Sablewska. Kto ją zastą-
pi?
– Na pewno będzie to kobieta. 
Tyle mogę zdradzić – mówiła je-
dynie w Zabrzu Katarzyna Sza-
łańska, producent „X Factor”.

Wokół składu jury natychmiast 
rozgorzała dyskusja. Na gieł-
dzie nazwisk pojawiały się Ma-
ria Peszek i Basia Trzetrzelew-
ska. Później wydawało się już 
przesądzone, że do dwójki juro-
rów dołączy Małgorzata Kożu-
chowska. Tuż przed świętami 
negocjacje z aktorką zakończyły 
się jednak fiaskiem. Kożuchow-
ska nie była bowiem w stanie 
pogodzić sędziowania w progra-

mie z pracą w teatrze. Pełen 
skład jury powinniśmy poznać 
lada dzień.
„X Factor” to muzyczne show, 
które po raz pierwszy telewidzo-
wie zobaczyli w Anglii w 2004 
r. Od tamtej pory to najpopu-
larniejszy program rozrywkowy  
w Wielkiej Brytanii. Tak wielki 
sukces sprawił, że program za-
witał do wielu innych krajów. 
Wśród jego laureatów znalazły 

się takie gwiazdy, jak Leona Le-
wis czy Alexandra Burke.
Pierwszą polską edycję „X Fac-
tor” mogliśmy zobaczyć w ubie-
głym roku. Jej zwycięzcą został 
Gienek Loska. Nad swoimi 
debiutanckimi albumami pracu-
ją też inni finaliści: Ada Szulc  
i Michał Szpak. Kto sięgnie po 
najwyższe laury w drugiej edycji? 
Przekonamy się już za kilka mie-
sięcy. (hm)
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Już zA KiLKA dni W doMu MuzyKi i TAńCA ruSzAJą CASTinGi do druGieJ edyCJi 
ProGrAMu „X FACTor”

Jesteś ciekaw czy w drugiej edycji programu „X Factor” pojawią się indywidualności na miarę Gienka 
Loski czy Michała Szpaka? Już wkrótce na własne oczy i uszy możesz się przekonać, kto tym razem 
ustawi się w kolejce do sławy. W domu Muzyki i Tańca dostępne są bezpłatne wejściówki na castingi, 
które ruszają już 10 stycznia.

Pojedynek 
na torty

SuKCeS uCzenniCy zeSPołu SzKół SPożyWCzyCh W zABrzu

GórniK zABrze PodSuMoWAł 2011 roK

Co sześć dni na boisku
65 meczów rozegrali  
w 2011 roku piłkarze 
Górnika zabrze. To ozna-
cza, że zawodnicy wybie-
gali na boisko średnio co 
sześć dni.

Piłkarze Górnika Zabrze rozpoczę-
li rok 2011 wygranym meczem 

sparingowym z Miedzią Legnica 

(3:0), a zakończyli przegranym 

spotkaniem o ligowe punkty z Wi-

dzewem (0:2). W sumie piłkarze  

z Roosevelta zwyciężali w ubie-

głym roku 28 razy, 22 razy musie-

li uznać wyższość przeciwników,  

a 15 spotkań zremisowali. Gór-

nicy strzelili łącznie 99 bramek, 

sami piłkę z siatki wyciągali 72 

razy. Spośród wszystkich ubiegło-

rocznych spotkań 31 stanowiły 

mecze sparingowe, 32 – ligowe, 

a 2 zostały rozegrane w Pucharze 

Polski.

W 2010 r. piłkarze Górnika Za-

brze rozegrali 75 meczów, z któ-

rych wygrali 40. Rok wcześniej 

zwycięstwem zakończyło się 27 

spośród 60 spotkań.  (hm)

odBierz 
WeJŚCióWKĘ!

Castingi do programu 
„X Factor” odbywają 
się z udziałem publicz-
ności. Bezpłatne wej-
ściówki na widownię 
można odbierać w kasie 
domu Muzyki i Tańca. 
Kasa czynna jest od  
poniedziałku do piątku  
w godzinach od 8  
do 18 oraz w sobotę  
od 10 do 14.

nie wiadomo jeszcze, kto zasiądzie w jury obok Czesława Mozila  
i Kuby Wojewódzkiego

Tort o tematyce świąt 
Bożego narodzenia lub 
karnawału musieli wyko-
nać uczestnicy konkursu 
cukierniczego zorganizo-
wanego w rybniku. na 
najwyższym stopniu po-
dium stanęła Agnieszka 
Widera z zespołu Szkół 
Spożywczych w zabrzu.

Międzyszkolny Konkurs Cukier-
niczy o Puchar Małej Akademii 
Mistrzostwa Zawodowego w Ryb-
niku odbył się już po raz jedena-
sty. Zespół Szkół Spożywczych  
w Zabrzu reprezentowały w zawo-
dach dwie uczennice: Agnieszka 
Widera i Angelika Gamon. Poza 

zadaniem praktycznym, którym 
było wykonanie tortu, młodzi cu-
kiernicy musieli wykazać się rów-
nież wiedzą dotyczącą tajników 
zawodu. 
W wyniku dwudniowych zmagań 
Agnieszka Widera, reprezentują-
ca Cukiernię „Roker” Czesława 
Kierata z Zabrza, uzyskała naj-
więcej punktów i zajęła najwyższe 
miejsce na podium. Słodki tort  
w tonacji śniegu z elementami de-
koracyjnymi w postaci prezentów 
gwiazdkowych i parą zakocha-
nych bałwanków przykuwał uwa-
gę nie tylko jury. Angelika Gamon, 
reprezentująca cukiernię Adama 
Budnego z Rudy Śląskiej, uzyska-
ła najwyższą punktację w części 
praktycznej. Jej tort zachwycał 
finezją i zastosowanymi technika-
mi dekoracyjnymi.  (hm)

Wokalne talenty 
ruszają po sławę

Agnieszka Widera  
z konkursowym tortem 
swojego autorstwa

?

W samo 
południe

heJnALiŚCi PoWiTALi noWy roK

W cztery strony świata popłynę-
ły dźwięki hejnału Zabrza, który  
w Nowy Rok odegrany został z wie-
ży ratusza. Zgodnie z tradycją, mu-
zyka zabrzmiała 1 stycznia w samo 
południe. W tym roku hejnalistami 
byli Rafał Dudek, Bartłomiej Marek 
i Marcin Fifielski z orkiestry dętej 
kopalni „Makoszowy”. (hm)


